
Protokół z posiedzenia XLIV Sesji Rady Gminy Kłodawa,  
która odbyła się w dniu 5 października 2022r. 

 
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 
Obecni: 
1. Bożena Adamczak 
2. Gerard Bieryło – nieobecny. 
3. Henryk Brzana 
4. Ryszard Burzawa 
5. Katarzyna Chmiel-Dera 
6. Rafał Chodkiewicz 
7. Wanda Grabowska 
8. Andrzej Korona 
9. Jan Kubera 
10. Roman Leśnicki 
11. Janina Maciejewska 
12. Benedykt Piotrowski 
13. Ireneusz Winnik 
14. Wiesław Witczyk 
15. Damian Żołędziejewski 
 
Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona otworzył obrady XIV Sesji Rady 
Gminy Kłodawa.  
 
Ad.2. Stwierdzenie quorum. 
Na podstawie listy obecności oraz logowań w systemie e-sesja Przewodniczący stwierdził, że 
w obradach XIV Sesji uczestniczy 15 radnych. 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad (druk 606/2022). 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 rok oraz 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2022 – 2029. Ponadto Pani 
Wójt poprosiła o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic 
w miejscowości Łośno z uwagi na fakt, iż brak w tym temacie opinii mieszkańców. 
 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził 
głosowanie. 
 
Głosowanie nr 1 w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami wprowadzonymi przez panią Wójt. 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 



Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
 
Ad.4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poinformował, iż nagranie z 
posiedzenia XLI sesji zostało odsłuchane przez niego i radnego Kuberę. Nie padło 
stwierdzenie iż „Radny Jan Kubera” kłamie, co sugerował radny Kubera. Zapis w protokole 
wiernie odzwierciedla wypowiedź Przewodniczącego Rady w związku z tym nie ma potrzeby 
dokonywania korekty. 
W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowanie nr 2 w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Gminy Kłodawa.  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
 
Następnie Radna Bożena Adamczak poprosiła o sprostowanie jej wypowiedzi w protokole z 
XLIII. Wyjaśniła, iż prosiła o wybudowanie chodnika przy ulicy Lipowej na skrzyżowaniu z 
ulicą Szkolną, oraz o spowalniacz przy ulicy Zielonej. 
W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona zarządził 
głosowanie. 
 
Głosowanie nr 3 w sprawie: 
Przyjęcie poprawek Radnej Adamczak.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 



Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu. 
 
Głosowanie nr 4 w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
 
Ad.5. Rozpatrzenie informacji: 
a) Wójta o jej działalności w okresie międzysesyjnym (druk 589, 590, 590a/2022). 
Nie zgłoszono uwag. 
 
Ad.6. Rozpatrzenie sprawozdań: 
a) Wójta Gminy z przebiegu wykonania budżetu Gminy Kłodawa za I półrocze 2022r. (druk 
605/2022) 
Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak omówiła sprawozdanie. 
Nie zgłoszono uwag. 
 
b) Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z działalności w 2021 roku. (druk 
591/2022) 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Roman Leśnicki przedstawił pozytywną opinię komisji na 
temat sprawozdania. 
 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kłodawa do roku 2024 z 
perspektywą do roku 2028 (druk 592/2022). 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 



Głosowanie nr 5 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kłodawa do 
roku 2024 z perspektywą do roku 2028 (druk 592/2022).  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/370/2022 
 
b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu (druk 593/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 6 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu (druk 
593/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/371/2022. 
 
c) zmiany przebiegu ulicy Pogodnej w miejscowości Kłodawa (druk 594/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 



 
 
 
 
Głosowanie nr 7 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Pogodnej w miejscowości Kłodawa (druk 
594/2022).  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/372/2022. 
 
d) nadania nazw ulic w miejscowości Łośno (druk 595/2022). 
Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad. 
 
e) nadania nazwy ulicy w miejscowości Santocko (druk 597/2022). 
Przewodniczący Komisji Oświaty Roman Leśnicki  poinformował, iż projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 8 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Santocko (druk 597/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/373/2022. 
 



 
 
f) uchylenia uchwały Rady Gminy Kłodawa w sprawie przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kłodawa dla obrębu 
Kłodawa oraz uchylenia uchwał Rady Gminy Kłodawa zmieniających uchwałę w sprawie 
przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kłodawa dla obrębu Kłodawa (druk 596/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 9 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Kłodawa w sprawie 
przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kłodawa dla obrębu Kłodawa oraz uchylenia uchwał Rady Gminy Kłodawa zmieniających 
uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kłodawa dla obrębu Kłodawa (druk 596/2022).  
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/374/2022. 
 
g) zmiany uchwały nr XXI/188/20 Rady Gminy Kłodawa z dnia 26 sierpnia 2020 roku w 
sprawie wymiaru zajęć logopedy, psychologa, pedagoga, doradców zawodowych oraz 
ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli realizujących w 
ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzinowym w placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Kłodawa (druk 598/2022). 
Przewodniczący Komisji Oświaty Roman Leśnicki  poinformował, iż projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 10 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/188/20 Rady Gminy Kłodawa z dnia 26 



sierpnia 2020 roku w sprawie wymiaru zajęć logopedy, psychologa, pedagoga, doradców 
zawodowych oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzinowym w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Kłodawa (druk 598/2022). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/375/2022. 
 
h) wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 599/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 11 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 599/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/376/2022. 
 



i) wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 600/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 12 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 600/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/377/2022. 
 
j) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 601/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 13 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 601/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 



Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/378/2022. 
 
k) wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 602/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 14 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 602/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/379/2022. 
 
l) wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk 603/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 15 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk 603/2022). 



 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/380/2022. 
 
m) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 
Rozwoju Gminy Kłodawa na lata 2022-2028 (druk 604/2022). 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 16 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 
projektu Strategii Rozwoju Gminy Kłodawa na lata 2022-2028 (druk 604/2022). 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/381/2022. 
 
n) zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 rok. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Wanda Grabowska 
poinformowała, iż projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 17 w sprawie: 



Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 rok. 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/381/2022. 
 
o) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2022 - 2029. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Wanda Grabowska 
poinformowała, iż projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowanie nr 18 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na 
lata 2022 - 2029. 
 
Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
za (14) 
Bożena Adamczak, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, Rafał 
Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
NIEOBECNI (1) 
Gerard Bieryło 
Uchwała została przyjęta i zapisana pod pozycją nr XLIV/382/2022. 
 
8. Wolne wnioski. 
Radna Bożena Adamczak podziękowała za nowe urządzenia na placu zabaw przy ulicy 
Sportowej. Przekazała prośbę rodziców o doposażenie tego placu zabaw o trampolinę oraz 
doposażenie placu zabaw przy remizie. Poinformowała że naprawiony płot przy placu zabaw 
przy ul. Sportowej ponownie został uszkodzony i poprosiła o jego naprawienie. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak powiedziała, że trzeba uczulać mieszkańców i 
użytkowników na to żeby dbali o wspólne inwestycje. W miejscach w których dochodzi do 
aktów wielokrotnego wandalizmu, urządzenia będą demontowane, bo gmina nie może co 



chwilę naprawiać tych samych urządzeń. Poprosiła o to żeby mieszkańcy czyli się 
współgospodarzami w swoich miejscowościach. 
 
Radny Henryk Brzana zapytał, czy wpłynęły już środki na dopłaty do węgla. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak odpowiedziała, że pieniądze zaczynają wpływać i 
pierwsze wnioski są już rozpatrzone. 
 
Następnie głos zabrał dr.Roman Kołodziejczak Ordynator Oddziału Chorób Wewnętrznych, 
Nadciśnienia Tętniczego, Endokrynologii i Gastroenterologii Szpitala Wojewódzkiego w 
Gorzowie Wielkopolskim. Poinformował o  wskazaniach i przeciwskazaniach do 
przyjmowania tabletek z jodem. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona wygłosił obszerne oświadczenie, w którym 
odniósł się do  zarzutów wysuniętych wobec niego przez radnego Jana Kuberę podczas XLI  
Tekst oświadczenia w załączniku do protokołu. 
 
Radny Jan Kubera wysunął zarzuty przekroczenia uprawnień Przewodniczącego Rady Gminy 
poprzez ocenianie i osądzanie radnych, zabranianie im dostępu do pisemnych informacji, 
nieudostępnianie radnym korespondencji nadsyłanej do Rady Gminy i zaproponował 
zakończenie na tym dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona stwierdził, że nikogo nie osadza, tylko odnosi 
się do publicznie wysuniętych zarzutów. Uważa, że wywiązuje się z obowiązku dostarczania 
radnym materiałów roboczych. Korespondencja kierowana do Rady jest udostępniana w 
aplikacji eSesja. 
 
Radny Jan Kubera powiedział, że korespondencja do Rady jest udostępniana radnym od 
niedawna i ponownie zaproponował zakończenie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona powiedział, że aplikacja eSesja jest w użyciu 
ponad rok, a od 2020 roku radny Kobera otrzymywał dokumenty w postaci elektronicznej na 
konto, które gmina mu założyła.   
 
Radny Jan Kubera ponowił  wezwanie do przestrzegania przepisów, stwierdził, że żądanie 
podania przez radnych swoich adresów e-mail i numerów telefonów narusza RODO i że ma 
prawo do otrzymywania materiałów w formie pisemnej od wójta gminy, a nie 
przewodniczącego Rady. 
 
Radna Janina Maciejewska podziękowała za ustawienie luster na skrzyżowaniu ulic Krętej i 
Letniskowej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona stwierdził, że skoro radny Kubera nie chciał 
albo nie potrafił zrozumieć tego, co on powiedział, załączy swoją wypowiedź na piśmie do 
protokołu.  
 
9. Zamknięcie obrad. 



W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona 
zamknął obrady XLIV Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
Protokołowała: 
Kamila Kłosowska 
 
 
  

Przewodniczący 
Rada Gminy Kłodawa 

Andrzej Korona 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Załącznik do protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Kłodawa 
 

Oświadczenie radnego Andrzeja Korony 
Muszę odnieść się do zarzutów pana radnego Jana Kubery wysuniętych podczas XLI sesji 
Rady Gminy 29.06.2022 oraz XLIII Sesji dnia 24.08.2022, że wypełniając funkcję 
przewodniczącego Rady Gminy rzekomo naruszam prawo. Mam nadzieję, że dzięki temu uda 
się skończyć z tymi wycieczkami. 
Pierwszy zarzut dotyczy rzekomego zmuszania radnych przez 3 lata do podania 
prywatnych maili. 
 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLI sesji Rady Gminy 29 czerwca  2022: 

 „Pan Przewodniczący zmuszał nas przez 3 lata do podania prywatnych maili. Zmuszał. A jak był 
taki człowiek, jak ja, który powiedział nie, to go próbował ośmieszać. Proszę państwa, to nie jest 
ważne, że pan tak mówi, tylko mnie boli, że nikt z ludzi, którzy odpowiadają za przestrzeganie 
prawa nie wstał i nie powiedział, jakim prawem pan tak mówi, jakim prawem chce żeby podał 
prywatny mail. Nie ma pan do tego prawa”. 

 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLIII sesji Rady Gminy 24 sierpnia 2022:  
„… [przewodniczący] zabraniał nam korzystania z pisemnych materiałów dotyczących sesji, 
dlatego że część radnych nie podała swoich e-maili. Nie musi podać, bo to jest ich prywatna 
sprawa”. 

Nikogo nie zmuszałem, tylko grzecznie prosiłem radnych, którzy jeszcze tego nie zrobili, o 
podanie swoich adresów poczty elektronicznej. Czy było to nieuprawnione?  
Statut Gminy stanowi, że obowiązkiem przewodniczącego RG jest m.in. dostarczenie radnym  
i sołtysom zawiadomień, projektów uchwał, informacji, sprawozdań oraz innych materiałów. 
Jest chyba jasne (ale widać nie pana radnego Kubery), iż aby wykonać ten obowiązek, muszę 
znać adresy, pod jakie owe materiały mam dostarczyć. W razie tradycyjnej poczty jest to 



miejscowość, ulica i numer domu, a jeśli korzystamy z poczty elektronicznej, potrzebny jest 
adres e-mail.  
Odmowę podania adresu można by rozumieć jako próbę utrudnienia, a nawet 
uniemożliwienia mi wypełnianie obowiązków. Ale nie chciałem tego rozdmuchiwać i 
problem rozwiązałem w ten sposób, że poprosiłem gminnego informatyka o założenie p. 
Kuberze konta e-mail w „firmowej” domenie.  Przekazując p. Kuberze adres założonego mu 
konta oraz hasło do niego, poinformowałem, że odtąd będzie otrzymywał materiały na sesje 
w postaci elektronicznej.  
Nie było i nie mogło tam być mowy o zakazie „żeby biuro wydawało dane o sesji, czy o 
projektach na piśmie”, bo to byłby absurd.  
Zarzut drugi: prowadzenie korespondencji z radnymi, do czego podobno przewodniczący 
RG nie jest uprawniony. 
 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLIII sesji Rady Gminy 24 sierpnia 2022:  

„Takie pismo pan wysłał, choć nikt nie upoważnił pana do wysyłania takiego pisma. Pan 
przewodniczący jest do organizowania sesji i prowadzenia sesji oraz podpisywania uchwał, 
natomiast nie do prowadzenia korespondencji z radnymi”. 

W takim razie niech p. Kubera wyjaśni, w jaki sposób mam go powiadamiać o zwołaniu sesji? 
Telefonicznie? Nie zawsze odbiera telefony. Wysyłając SMS? – ale to też jest forma listu! 
Składając mu osobiście wizytę lub wysyłając herolda? 
Widać p. Kubera zapomniał, że kiedy sprawował zaszczytną funkcję przewodniczącego, też 
prowadził korespondencję z radnymi wysyłając do nich listy z powiadomieniami o sesjach. 
Jeśli trochę się zastanowi, niechybnie dojdzie do wniosku, że powiedział coś niemądrego tym 
bardziej, że organizowanie pracy rady wymaga utrzymywania z radnymi kontaktu również w 
innych sprawach.  Choćby w celu zawiadomienia z wyprzedzeniem o zmianie terminu sesji, 
zamieszczeniu nowych materiałów w eSesji, czy zasięgnięcia opinii.  
Można tego nie robić, ale to sprawa stylu pracy. Nawet więcej – kultury pracy. 
Zarzut trzeci: podobno zabroniłem  radnym korzystania z pisemnych materiałów 
dotyczących sesji, a pracownicy biura rady wydawać radnym pisemne materiały. 
 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLI sesji Rady Gminy 29 czerwca  2022:  

„Pan przewodniczący skierował do nas pismo. Pismo do radnych. Miedzy innymi ja dostałem, że 
zabrania żeby biuro wydawało dane o sesji, czy o projektach na piśmie.  Proszę państwa, czy to 
nie jest tragedia? Tragedia o nieprzestrzeganiu prawa. Pan przewodniczący nie ma prawa takich 
rzeczy mówić i pisać”. 

 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLIII sesji Rady Gminy 24 sierpnia 2022:  
„Powiedziałem m.in. o piśmie, jakie pan przewodniczący skierował do mnie i do innych radnych, w 
którym pan zabraniał nam korzystania z pisemnych materiałów dotyczących sesji, dlatego że 
część radnych nie podała swoich e-maili. Nie musi podać, bo to jest ich prywatna sprawa. Więc 
pan przewodniczący najpierw umożliwił korzystanie sms-owo, ale wiadomo, na telefonie 
malutkim tyle materiałów przejrzeć, to jest kłopotliwa sprawa, więc radni sobie radzili w ten 
sposób, m.in. ja, że szedł do biura rady i dostawał  pisemne materiały. I dostaliśmy pismo od pana 
przewodniczącego, w którym wyjaśniał, że zabronił  pracownikom rady wydawać nam pisemne 
materiały”. 

Łączy się z tym czwarty zarzut: jakobym zawłaszczył kompetencje pani wójt, jedynie która 
ma prawo do wydania lub nie owych materiałów. 



 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLI sesji Rady Gminy 29 czerwca  2022:  
„Od informacji, od korzystania z informacji, ma pani wójt jedynie prawo do wydania lub nie. Aby 
dać, praktycznie jeżeli nie jest to tajne lub zastrzeżone, musi wydać każdemu obywatelowi”. 

 fragment wypowiedzi radnego J. Kubery podczas XLIII sesji Rady Gminy 24 sierpnia 2022:  
„I dalej, nie jest pan odpowiedzialny za udostępnienie materiałów, bo to udostępnia pani wójt, i 
nie może pan zakazać korzystania z tego”. 

Tu jest takie pomieszanie z poplątanym, że trzeba je po kolei rozwikłać. 
Pan radny Kubera najwyraźniej pomylił dwie ustawy oraz pojęcia „udostępniania” z 
„dostarczaniem” dokumentów. Wójt jako organ wykonawczy gminy ma określone obowiązki 
i uprawnienia dotyczące zapewnienia dostępu do informacji publicznej, które określa 
ustawa, a po części również Statut Gminy Kłodawa. Natomiast z ustawy o samorządzie 
gminnym wynika (art. 19 ust, 2), że zadaniem przewodniczącego rady gminy jest m.in. 
organizowanie pracy rady, zaś statut gminy w § 22 precyzuje, że polega to m.in. na 
dostarczeniu radnym i sołtysom zawiadomień, projektów uchwał, informacji, sprawozdań 
oraz innych materiałów przygotowywanych na sesję.  
Czy kiedykolwiek uchybiłem temu obowiązkowi? Uważam, że nie, a jeśli się mylę, proszę mi 
pokazać choć jeden konkretny przykład. 
Mówienie o „zabranianiu radnym korzystania z pisemnych materiałów dotyczących sesji”, 
czy zakazaniu by biuro rady „wydawało dane o sesji, czy o projektach na piśmie”, to nic 
innego, jak głoszenie nieprawdy, skoro nikt inny, jak pracownica biura RG, a czasem ja 
osobiście, na różne sposoby przesyłamy radnym i sołtysom komplety materiałów.  Nie 
powiem, że to kłamstwo, bowiem ono polega na świadomym głoszeniu nieprawdy, a 
wygląda na to, że p. Kubera ma raczej problemy z rozeznaniem i oceną faktów. 
W miarę upływu czasu zmieniały się nośniki, na których materiały są paniom i panom 
radnym oraz sołtysom dostarczana. Najpierw były to dokumenty na papierze doręczane 
przez kuriera, potem pliki w formacie pdf lub doc  przesyłane pocztą elektroniczną, a od 
kwietnia ubiegłego roku zamieszczane w aplikacji eSesja. Pan radny Kubera oznajmił, że 
dostarczałem mu materiały SMS-ami, a on nie mógł ich odczytać na małym ekranie. To jest 
oczywista nieprawda i niezrozumienie, bo jak sama nazwa wskazuje, SMS jest krótką 
wiadomością tekstową i w ten sposób nie da się dostarczyć materiałów na sesję.  
Zmiany formatu dostarczania radnym materiałów to nic niezwykłego, bowiem ludzkość 
wykorzystywała i wykorzystuje bardzo różne nośniki pisma. Najstarszym były gliniane 
tabliczki, na których odciskano znaki klinowe. Potem kamień, na którym ryto w Rzymie akty 
prawne. Następnie papirus, pergamin. Potem wynaleziono papier i technikę druku. Już za 
życia większości z nas weszły do użycia dalekopisy, potem telefaksy, ale dość szybko zostały 
wyparte przez doskonalsze techniki. Na początku lat 80 XX w. opracowano protokół 
komunikacyjny poczty elektronicznej, a jeszcze wcześniej formaty oraz edytory pozwalające 
na umieszczenie tekstu w plikach cyfrowych, zapisywanych, przechowywanych, przesyłanych 
i odtwarzanych w urządzeniach elektronicznych. 
Dzisiaj są one nie tylko pełnoprawnym nośnikiem informacji, ale wypierają drukowaną prasę 
i książkę oraz dokumenty papierowe. Już ok 20 lat temu wprowadzono obowiązek tworzenia 
Biuletynów Informacji Publicznej tylko w postaci elektronicznej. Żaden urząd nie udostępnia 
materiałów z BIP na papierze, ale jeśli ktoś chce, może oczywiście sobie je wydrukować. 
Lekarz nie wypisuje czy drukuje nam recepty, tylko wysyła je w postaci elektronicznej na 
indywidualne konto pacjenta. Jeśli podamy tam nasz adres e-mail, recepty czy skierowania 
zostają na niego automatycznie przesłane. 



Bodźcem dla informatyzacji pracy Rady Gminy była nie tylko chęć usprawnienia pracy oraz 
zmniejszenie kosztów obsługi, ale i konieczność ograniczenia kontaktów interpersonalnych 
po wybuchu pandemii. Krótko mówiąc listonosz, kurier, czy dokumenty na papierze mogły 
przenieść zarazki, natomiast w postaci elektronicznej już nie (wirusy komputerowe to inna 
bajka). Jakie dzięki temu robimy oszczędności? Policzyłem, że materiały na dzisiejszą sesję 
zajmują 320 stron formatu A4. Gdyby chcieć je wydrukować dla 30 osób (15 + 11 + 4) 
musielibyśmy zużyć 9.600 kartek, to jest 19,2 ryz papieru.  Do tego należałoby doliczyć koszty 
druku oraz wysyłki.  
Rozumiem, że są różne przyzwyczajenia. Jedni wolą pracować z dokumentami w formie 
elektronicznej choćby dlatego, że zawsze mają je pod ręką i nie zawalają mieszkania stosami 
makulatury. Drudzy wolą dokumenty na papierze. Wiem, że choć jedna z koleżanek radnych 
sprawnie posługuje się komputerem, to drukuje sobie przynajmniej część projektów uchwał.  
Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby to samo robił pan radny Kubera. W końcu otrzymuje, jak 
wszyscy radni, diety na pokrycie kosztów sprawowania mandatu, a drukarki nie są drogie. 
Atramentową ze skanerem jeszcze niedawno można było kupić już za nieco ponad 200 zł, 
laserową za ponad 400 zł. Dzisiaj laserowa kosztuje od 530 zł., a od ok. 250 zł atramentowa. 
A jeśli nie chce lub nie potrafi drukować samemu, są zakłady ksero, w których można 
zamówić wykonanie wydruków.  
Pan Kubera wybrał inną drogę. Potraktował biuro rady jako punkt bezpłatnych usług 
poligraficznych i chociaż miał materiały na swoim koncie poczty elektronicznej, żądał, żeby 
mu je ekstra drukowano. Kiedy o tym się dowiedziałem, za którymś razem zaleciłem 
pracownicy biura (ustnie, a nie na piśmie, jak twierdzi p. Kubera), by więcej tego nie robiła. 
Nie dlatego, żebym chciał panu radnemu Kuberze zrobić na złość, ale żeby zachować 
elementarny porządek.  
Na koniec dwie uwagi o charakterze ogólnym, ale jeśli pan radny Kubera zechce je wziąć do 
siebie, to proszę bardzo. 
1. Zawsze tak było, że postęp nie wszystkim się podobał, że niektórzy ludzie boją się nowości, 
starają się je ignorować i unikać. Cóż, mieszkamy w wolnym kraju i jeśli ktoś pragnie żyć jak 
Amisze – to proszę bardzo, niech sobie tak żyje. Ale nie ma prawa narzucać swego stylu życia 
innym! 
2. Nie jest tak, że funkcje społeczne nam się należą, bo myślimy, że jesteśmy tacy mądrzy i 
piękni. Nie, na głosy wyborców trzeba sobie zasłużyć, wykazać się pracowitością, 
kompetencjami, czy choćby skutecznym piarem. Wygrywanie oraz przegrywanie wyborów 
jest wpisane w demokrację i trzeba również tę gorszą możliwość zaakceptować. Jasne, że 
nikt nie lubi porażek, ale rozumny człowiek potrafi je przełknąć i ewentualnie szykować się 
do rewanżu w następnym rozdaniu za 4 czy 5 lat. Naprawdę nie wygląda dobrze, jeśli ktoś 
przez cztery lata obnosi się z obrażoną miną i stara przy każdej okazji dopiec wygranemu. To 
nie jest sposób na budowanie własnej popularności, a przeciwnie – na samośmieszanie i 
zyskanie opinii pieniacza. 
 
Kłodawa, 5.10.2022 

 

        

 



 
 


